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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, chataři a chalupáři. 

 

Pomalu se vracíme do časů před vyhlášením nouzového 

stavu. Nejdříve bych chtěl poděkovat všem, kteří se 

zapojili a pomáhali zvládnout tuto nelehkou situaci, 

ať šitím roušek, donáškou potravin, dovozem léků. 

Na komplexní hodnocení bude času dost, ale již dnes 

víme, že pandemie COVID – 19 po sobě nechá 

nesmazatelnou stopu. Obec ovlivní zejména propad 

vyplácení sdílených daní s výrazným dopadem na 

rozpočtové určení daní (RUD). Pro naši obec může tento 

propad znamenat při předpokládaných 20% ztrátu 1 350 

tis. Kč. Na nastalou situaci budeme muset reagovat a vše 

řádně zvážit a promyslet. 

V minulém měsíci obec zajistila s pomocí obce Příluka 

dezinfekci objektů s větší koncentrací osob. Dezinfekce  

byla provedena mobilní jednotkou DryFog. 

Dezinfikován byl Obchůdek s potravinami, pošta 

a obecní úřad. Před znovu otevřením školy jsme touto 

mobilní jednotkou dezinfikovali veškeré školní prostory.  

 

Bohužel se pro letošní rok musíme rozloučit například 

i s oblíbenými akcemi, jako byl každoroční Trampský 

podvečer pod Hradiskem. 

Čeká nás toho hodně k řešení, ostatně jako každého, 

protože současný stav zasáhl do soukromých 

i profesních životů nás všech. Pokud budeme ke všemu 

přistupovat se zdravým rozumem a budeme schopni si 

pomáhat, tak vše společně zvládneme.  

 

S přáním klidných a prosluněných letních dnů 

starosta obce, Luboš ŠPLÍCHAL.

 

Vítání občánků 2020 
 

V neděli 28. června jsme přivítali v kostele Boží Lásky nové občánky obce Budislav. Zleva Anna Kusá, dcera Andrey 

Pechancové a Martina Kusého, David Košňar, syn Věry a Ondřeje Košňarových, Marek Jireček, syn Terezy Košňarové 

a Zdenka Jirečka, Martin Střasák, syn Veroniky a Jana Střasákových, Michael Votroubek, syn Anny Michejdové 

a Michala 

Votroubka 

a Tereza 

Klajlová, dcera 

Markéty 

Vodehnalové 

a Karla Klajla.  

 

Všem novým 

občánkům 

přejeme hlavně 

zdraví a spoustu 

rodičovské 

lásky. 

 

Luboš 

ŠPLÍCHAL 

starosta obce





Společenská kronika 
 
 

Všem jubilantům, kteří v měsících červenec, srpen 

a září oslaví své narozeniny, srdečně 

BLAHOPŘEJEME! 
 

60 let  Miroslav Lebeda 

65 let Alena Andrlová 

70 let Zuzana Celbová 

 Anna Stráníková 

75 let Bohuslav Honzálek 

80 let Zdenek Tmej 

 Václav Kašpar 

82 let Marta Pechancová 

83 let Alois Šlégr 

85 let Zdenka Šlegrová 

87 let Zdeněk Jireček 

90 let Anna Peťurová 
 
V dubnu se narodil Jan Háp a Michael Votroubek 

 

V dubnu jsme se rozloučili s Marií Boštíkovou 
 

 

Střípky ze zasedání 

zastupitelstva 
 

Tyto informace jsou uváděny z důvodu přehlednosti 

a ochrany osobních údajů ve zkrácené formě, každý 

občan má právo nahlédnout na obecním úřadě do 

zápisů ze zasedání a zjistit tak veškeré podrobnosti 

o průběhu zasedání a schválených usneseních. Obsah 

rozpočtových opatření je zveřejněn na webových 

stránkách pod záložkou úřad obce. 

 

Zasedání zastupitelstva obce ze dne 28. 5. 2020 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

 

 rozpočet příspěvkové organizace Základní školy 

a Mateřské školy Budislav, okres Svitavy pro 

rok 2020;  

 rozpočtového opatření č. 1/2020; 

 stanovy svazku obcí Mikroregion Maštale; 

 rozdělení příspěvků spolkům a darů obecně 

prospěšným organizacím, charitám a zařízením 

sociálních služeb; 

 status sociálního fondu obce; 

 výjimky z nejnižšího počtu žáků ve třídě ZŠ 

a nejnižšího počtu žáků v MŠ v Základní škole 

a Mateřské škole Budislav pro školní rok 

2020/2021. 

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

 

 prodloužení nájemní smlouvy č. p. 108; 

 informace požadavky a možnosti k pořízení 

techniky jednotce PO SDH; 

 informace k objednávce kontejneru na kovové 

obaly. 

 

Starosta obce Budislav Luboš ŠPLÍCHAL 
 

V nouzi poznáš přítele 
 

Farní charita Dolní Újezd v uplynulých týdnech své 

přátele opravdu poznala.  

Chtěli bychom VŠEM ze srdce vyjádřit velké 

poděkování za veškerou podporu a pomoc, které se nám 

– našim klientům i zaměstnancům – v obtížném období 

dostalo. A to ať ve formě materiální (zajištění dovážky 

nákupů a obědů, dezinfikování, šití roušek), finanční 

nebo i formou rady, povzbuzení, vzpomínek či 

modlitby…  

Nákaza koronavirem a karanténa pro nás byla noční 

můrou, u které jsme všichni doufali, že nikdy nenastane. 

Život nám ale dává různé překážky, a jak se říká, 

zkušenostmi se člověk učí. Nám vzniklá situace 

připomněla, jak je každý z našeho týmu důležitý a už 

víme, že existuje hodně dobrých lidí, kteří v těžké situaci 

dokáží okamžitě pomoci.  

Proto, i když je to málo, posíláme veliké DĚKUJI 

především starostům obcí (podpora a pomoc, někde 

nákup zajišťovali i přímo sami starostové), kněžím, 

dobrovolníkům z řad hasičů, skautů, sokolů, 

zaměstnancům obce, rodinám zaměstnanců a klientů, 

okolním charitám a všem, kteří nás jakkoli podpořili. 

Moc si Vaší pomoci vážíme! 

Děkujeme též všem obyvatelům DPS za spolupráci. 

Víme, že tyto týdny pro ně byly velkou psychickou 

zátěží, když nemohli ze svého bytu ani do parku, do 

obchodu, na procházku. Ani se nemohli navzájem 

navštívit a odlehčit tak svým starostem.  

Nechceme také zapomenout na charitní zaměstnankyně 

a jejich rodiny. Všem sestřičkám a pečovatelkám děkuji, 

že riskují své zdraví i zdraví svých rodin při zajišťování 

péče. Nikdo za vzniklou situaci nemůže a je zbytečné 

hledat někde vinu. V období domácí karantény ale 

naštěstí převažovala podpora našich pracovnic, která pro 

ně byla určitě tím nejdůležitějším. Dobré duše nejednou 

donesly k jejich domovům něco dobrého na zub i na 

zlepšení psychické pohody… Děkuji i za to.  

Nyní se snažíme o navrácení situace do zajetých kolejí. 

Přejeme vám i sobě hlavně pevné zdraví, životní 

optimismus a Boží požehnání. 

 

S úctou a poděkováním Jana KALIBÁNOVÁ a Iveta 

SOBOTOVÁ FCH Dolní Újezd 
 



Mateřská škola 

Kvůli vládním opatřením spojeným s pandemií 

Kovid19, byla školka od 16. 3. 2020 do 22. května 

uzavřena. Opět se měla otevřít od 25. 5 2020. Bohužel se 

nám nepřihlásil nikdo, kdo by do znovu otevřené školky 

nastoupil na období od 25. 5. do 30. 6. 2020. Školka tedy 

zatím neotevřela pro nezájem rodičů. 

Během uzavření jsme úspěšně spolupracovaly s rodiči 

dětí, a to telefonicky a prostřednictvím školkového 

emailu, kam jsme dětem předškolního věku pravidelně 

zasílaly práci na doma – příprava k nástupu do školy. 

Oblíbené akce školy, o které děti kvůli uzavření přišly, 

jsme se snažily alespoň nějakým způsobem nahrazovat 

a to například: „Čarodějnou stezkou za kouzelným 

pokladem Baby Jagy“, která byla dětem a jejich rodičům 

k dispozici celý den 30. 4. 2020, aby ji plnili s rozestupy 

a každá rodina zvlášť. Děti byly nadšené a stezka se jim 

moc líbila, a to nejen proto, že na konci na ně čekal 

kouzelný poklad – bublifuk, lízátko a kouzelné dřívko, 

které plní přání, ale také proto, že cestou plnily 

zajímavé úkoly.  

19. 6. 2020 se. v Amfiteátru Pod Hradiskem konalo 

Pasování předškoláků na školáky a  Pasování na čtenáře, 

ve spolupráci s obecní knihovnou. Přijel i kouzelník pan 

Krejčí s balonkovou show a kouzly. 

Letní provoz školky bude první tři týdny v červenci 

(od 29. 6. do 17. 7. 2020) a to od 6:30 - 16:00 hod.. 

Na děti se moc těšíme a doufáme, že přijdou všechny 

a prázdninový provoz si společně užijeme. :-) 

 

Jana VYBÍRALOVÁ



Základní škola 

Školní rok 2019/2020 byl pro všechny z nás poněkud 

netradiční. Dne 11. března byla škola z nařízení Vlády 

ČR uzavřena. Žáci, rodiče i pedagogové se zodpovědně 

zapojili do vzdělávání na dálku, postupně jsme se všichni 

v mimořádné situaci adaptovali a naučili se mnoho 

nového, začali jsme si vážit každodenního kontaktu 

a společných aktivit. 

Dne 25. května se neuvěřitelné stalo skutečností a po 

částečném uvolnění mimořádných opatření se mohli žáci 

vrátit do lavic. Přípravy pro z epidemiologického 

hlediska bezpečný návrat do školy byly náročné, 

s pomocí obce se nám 

podařilo školu dovybavit 

nezbytnými hygienickými 

a ochrannými prostředky. 

Všichni se snažili, aby byl 

návrat pro děti co 

nejpříjemnější, proto jsme 

pro ně připravili zajímavý 

program. Cesta ke studánce 

Pod Posekancem byla 

zajímavým dobrodružstvím, 

stejně jako výprava za 

dědictvím Harryho Pottera, 

kterou uspořádali 

pedagogičtí asistenti. Ten 

den se všichni žáci proměnili 

v malé kouzelnice 

a kouzelníky a vydali se po stopách Harryho Pottera po 

Budislavi. Odměnou jim bylo nalezení pokladu 

s čarovným dědictvím. 

Poslední den školního roku byl slavnostní, ale zároveň 

trochu smutný, čekalo nás dvojí loučení. První s našimi 

milými „páťáky“ – Josefem Bezdíčkem, Danem 

Honzálkem a Otakarem Švecem, a druhé s našimi 

milými kolegy - Kateřinou Kočí a Dominikem Veselým, 

díky nimž bylo školní klima vždy přátelské a radostné. 

Všem jim přejeme mnoho štěstí na jejich nové cestě 

životem. Slavnostního zakončení se jako každý rok 

zúčastnil pan starosta a pan místostarosta, děkujeme. 

Velké díky patří všem – dětem, rodičům, zaměstnancům 

školy, zastupitelstvu obce – za pomoc a spolupráci 

v tomto mimořádném školním roce. Krásné léto 

a příjemné prožití prázdnin. V září se těšíme na 

shledanou  

 

Rozloučení žáků 5. ročníku s panem 

starostou  

Jako tradičně byli žáci 5. ročníku, kteří letos na naší 

škole zakončili první stupeň povinné školní docházky, 

pozváni panem starostou Lubošem Šplíchalem na oběd 

do Hospůdky na Hradisku. Přejeme jim mnoho úspěchů 

při dalším studiu a těšíme se, až nás přijdou 

pozdravit a podělit se o své dojmy a poznatky z nových 

škol. 

Stanislava VILČKOVÁ 

Kontejner na kovové odpady 

Obec se rozhodla zakoupit kontejner na kovové odpady, 

který je umístěn v prostoru pro kontejnery u autobusové 

zastávky „u Krčmy“.  



Jak to bylo s osídlením v našem kraji, část IV 
 
Podle prozatímního obecního zákona ze dne 17. března 1849 se základním samosprávným celkem stává obec. Občany 

volené obecní zastupitelstvo nahradilo rychtáře a konšele doposud dosazované vrchností. Katastrální obvod obcí, dříve 

stanovený pouze pro berní účely, se stal obvodem obecní správy.  

Zákon také doporučoval spojování obcí do větších celků, aby se ušetřilo na správních výdajích. Tak se objevil pokus 

o vytvoření obce Mladočov, k níž měly patřit ještě Budislav, Desná, Chotěnov, Jarošov, Nová Ves, Olšany, Poříčí 

(včetně Zrnětína a Kamenných Sedlišť) a Vidlatá Seč. Obec měla mít rozlohu 3 930 ha a 4 450 obyvatel. 

Postupně docházelo k vytváření dalších variant, až nakonec zůstalo seskupení Poříčí, Zrnětín a Kamenné Sedliště, 

Mladočov se spojil s Desnou a Budislav zůstala jako samostatná obec. 

 

Jako vyšší správní celky vznikají pak okresní hejtmanství. Rozsah Litomyšlského hejtmanství je patrný z následující 

mapy. Zde můžeme také pozorovat i velkou shodu s litomyšlským panstvím Trautmannsdorfů: 
 

 

 



První sčítání obyvatel a domů v obcích proběhlo v roce 1869. Výsledky tohoto sčítání byly následující: 

 

Obec Počet domů Počet obyvatel 

Budislav 152 1055 

Kamenné Sedliště 57 368 

Poříčí 76 402 

 

Pokud sečteme Budislav a Kamenné Sedliště, dojdeme k číslům: 209 domů a 1423 obyvatel. To znamená, že v průměru 

v každém domě bydlelo 7 lidí. Na přelomu století, při sčítání v roce 1900 bylo v Budislavi 139 domů a žilo zde 811 

obyvatel. Kamenné Sedliště měly 53 domů a 274 obyvatel. 

 

Důležitou změnou pro osadu Kamenné Sedliště bylo vyčlenění ze svazku obce Poříčí a její přiřazení k Budislavi dnem 

1. březnu 1956. Kamenným Sedlištím se tak po více než stoletém spojení s obcí Poříčí, podařilo dovršit snahy o připojení 

k obci Budislav, kam teritoriálně přirozeně patří. Záznam o tom nalézáme v kronice budislavské školy u školního roku 

1955 – 56. Zjistíme zde i to, že v tomto školním roce byly otevřeny tři třídy se 75 žáky. 

  

 
Při prvním sčítání po sloučení v roce 1961 žilo v obci Budislav 702 obyvatel v 169 domech. Domy na Kamenných 

Sedlištích byly přečíslovány tak, že k původnímu číslu bylo připočteno číslo 150. K výrazné výstavbě domů došlo na 

přelomu tisíciletí. Jestliže v roce 1991 bylo v Budislavi 187 domů, v roce 2011 to bylo již 235. Tomu ale neodpovídal 

nárůst počtu obyvatel, když došlo k navýšení ze 435 pouze na 445 a k 31. 12. 2019 je to 448 obyvatel. 

 

Vývoj počtu obyvatel, přepočtený na současnou územní strukturu:  

 
 

Vývoj v posledním půlstoletí mi nepřísluší hodnotit. Jsou jistě povolanější. 

A tak končíme vyprávění o osídlení v našem kraji.  

 

Do dalších let přejme naši obci, především úspěšné roky a pracovité, vzdělané a šťastné obyvatele.   

Přejme ji i moudré a osvícené zástupce, kteří budou obec nejen udržovat, ale také rozvíjet k všeobecnému prospěchu. 

 

A nenaříkejme! Jak napsal Aurelius Augustinus, křesťanský filozof konce 4. a začátku 5. století:  

 

Tak často slýchám, jak lidé říkají: „Zlé časy, svízelná doba.“ 

Žijme dobře, pak bude i naše doba dobrá. My jsme ta doba. 

Jací jsme my, taková je doba. 

 

Vladimír KOVÁŘ 

 

Zpracováno za použití údajů Českého statistického úřadu



Knihovna informuje 
 

Opožděná Andersenova noc 
 

Sice o pár měsíců později, ale bude. Tedy 17. až 18. 

července 2020 bude v knihovně probíhat již 13. Noc 

s Andersenem. Sejdeme se v knihovně kolem třetí 

hodiny, kam si děti uloží věci na přespání. 

Kolem 16. hodiny odcházíme za pokladem černého 

koně. Po návratu večeře a přespání v knihovně. Ráno 

snídaně a odchod na další túru, dle počasí. Rodiče jsou 

vítáni. Pro zájemce více informací v naší obecní 

knihovně nebo tel. 605 320 037.  

 

Malý princ  
 

Srdečné pozvání na divadelní představení s názvem 

Malý princ, které předvedou děti z Budislávku 

junior :). Bude se konat 1. srpna 2020 v areálu pod 

hradiskem od 16 hodin. 

 

Srpnový výlet s knihovnou 
 

Koncem srpna se vydáme na jednodenní výlet do 

Mladějova, více informací pro zájemce v knihovně.  

 

Nová výpůjční doba 
 

Každé pondělí od 16:00 – 18:00 

a sobota od 18:30- 19:30 
 

 

Alena BARTOŠOVÁ 

 

 

Budislavský sportovní den a sousedské 

posezení 
 

Po dlouhé době, kterou jsme strávili v karanténě, jsme 

se konečně dočkali uvolňování pravidel a tak náš 

divadelní spolek Budislávek, HC Budislav, Hasiči 

Budislav a všichni ostatní, kteří zapojili ruku, 

uspořádali dětský den. V sobotu 30. května na hřišti pod 

krčmou se děti mezi sebou utkaly v atletickém pětiboji. 

Disciplíny byly postaveny tak, aby si zazávodit mohl 

opravdu každý. 50 m sprint, hod míčkem, raketkou 

nebo oštěpem, vrh medicinbalem nebo koulí, skok 

daleký, a 50 m překážek. Padaly zajímavé osobní 

rekordy a po dvouhodinovém klání jsme mohli rozdat 

připravené medaile. Po skončení této ceremonie nám 

odstartoval turnaj v nohejbale. Oproti loňskému 

roku  se přihlásilo poměrně dost družstev a tím se 

dohrávaly poslední zápasy ve večerních hodinách. Pro 

ty, kteří již měli odsportováno, nebo si přišli jen tak užít, 

zahrála k poslechu i tanci kapela Čtyři hluchá Ucha. 

Počasí nám přálo. S hodnocením akce musíme říct, že 

se nám to povedlo. Celkem závodilo 74 soutěžících. 

Limonády a piva se vypilo. A všichni odcházeli 

spokojeni. Těšíme se na další ročník.  
 

Budislavské divadelní odpoledne 

a hudební podvečer 
 

Divadelní spolek Budislávek si pro tento rok opět 

připravil pohádku na léto. Jelikož se letos nebude konat 

tradiční Trampský podvečer, tak se divadelníci spolu 

s dobrovolníky rozhodli uspořádat divadelní odpoledne. 

Vystoupí Budislávek Junior s představením Malý princ 

a Budislávek s divadelní pohádkou O velké řepě. 

Divadelní program bude probíhat od 16 hod. 

Divadelníky nám poté vystřídají hudební skupiny. 

Od 19 hod. hudební skupina Marien a následovat budou 

Ahasver a Karamba. Těšíme se na Vaši účast a věříme, 

že se program vydaří a všichni budeme spokojeni.  
 

Ing. Jakub DOSTÁL 



Náklady na JSDH Budislav 
 
Připravil jsem dva grafy. Na 

prvním grafu jsou zobrazeny 

peníze, které jsou investovány 

do Jednotky sboru 

dobrovolných hasičů (dále 

JSDH) od roku 2010–2019 po 

jednotlivých letech. Ve 

druhém grafu jsou zobrazeny 

peníze celkově za posledních 

deset let.  

Po toto období vykonávám 

funkci starosty obce a neustále 

je mi naznačováno, že dáváme 

do výjezdové jednotky málo 

peněz. V loňském roce se nám 

podařilo rekonstruovat 

hasičskou zbrojnici v částce 

2 363 230 Kč. Obec na tuto 

rekonstrukci přispěla částkou 

463 303 Kč a 1 899 927 Kč 

jsme obdrželi z Integrovaného 

regionálního operačního programu (IROP) přes MAS 

Litomyšlsko. V loňském roce se investovalo celkově do 

JSDH 2 778 319 Kč, z této částky šlo z obecního 

rozpočtu 724 391 Kč. Takovéto náklady nejsou sice 

vynakládány každý rok, ale celkově se za posledních 

deset let nainvestovalo do JSDH 4 837 500 Kč, 

z rozpočtu obce 1 672 000 Kč. Nemyslím si, 

že vybavení naší JSDH je špatné. Ano, vím, že cisterna 

CAS 25 je z roku 1977. Ale máme k dispozici například 

DA MITSUBISHI PAJERO plně vybaveno včetně 

tabletu s navigací. Obec Budislav obdržela v roce 2007 

cisternu bezúplatným převodem od ministerstva vnitra. 

Cisterna byla u vojsk MV vedena jako 

uloženka. Nevím kolik měla cisterna v době 

převodu najetých km, ale k měsíci červnu 

2020 má 6 700 km. Jako z každé starší 

cisterny ukápne občas olej, či plně netěsní 

kohouty. Tyto závady se však nechají 

opravit. (Mohl bych se rozepsat o traktoru 

z roku 1986, který používáme častěji než 

CAS 25, ale to nechci). Dále máme 

nakoupenou novou dýchací techniku, 

zásahové oděvy, přilby a nyní máme 

podanou žádost na zásahovou obuv. 

V letošním roce se nám podařilo obdržet 

příspěvek od Nadace ČEZ v částce 

45 000 Kč bez spoluúčasti obce. Za tyto 

peníze byla pořízena pračka na praní 

zásahových oděvů v hodnotě 24 990 Kč. 

Za zbylé peníze byly nakoupeny ochranné 

pomůcky pro členy JSDH. Dále jsme 

v jednání s vedením HZS o zakoupení nové 

radiostanice v částce cca 48 000 Kč 

s příspěvkem obce 14 400 Kč.  

Nechám na každém z Vás, zda obec dělá 

pro zabezpečení chodu JSDH málo či dost. 

Možná by bylo dobré také zhodnotit, kolik 

zásahů se týkalo katastru obce a kolik bylo 

v okolních obcích.  

 

 

Starosta obce Luboš ŠPLÍCHAL 
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MILADA 
 

27. června 2020 si Česká 

Republika připomněla 

70. let od popravy Milady 

Horákové. Její památku 

uctili také v blízké Proseči 

shromážděním a poté 

promítáním filmu Milada. 

Kdo byla Milada 

Horáková? Čím je pro naši 

historii tak významná? 

Milada Horáková byla žena, 

která dýchala a žila pro 

demokracii. Narodila se 

v roce 1901. Působila jako 

politička a právnička. Za 

první republiky hrála zásadní roli ve zlepšování 

postavení žen ve společnosti. Za Druhé světové války 

aktivně bojovala proti nacistům. Byla vězněna, byl ji 

navržen trest smrti, který nakonec změnili na 8 let 

vězení. 

Po válce začala opět aktivně pracovat. V 50. letech 

během komunistických politických procesů byla 

odsouzena za údajné spiknutí a velezradu. V tomto 

vykonstruovaném procesu bylo komunisty odsouzeno 

10 lidí k trestu smrti, 

48 k doživotí a více než 500 

dalších k velmi dlouholetým 

trestům ve věznicích 

a pracovních táborech. 

Milada Horáková byla 

jedinou ženou popravenou 

v rámci těchto soudních 

řízení.  

Za všech režimů pomáhala 

lidem chudým a usilovala 

o sociální spravedlnost. 

Svým snažením byla známa 

i v zahraničí. 

Úryvek z dopisu rodině, 

který psala několik hodin 

před popravou: 

„Ptáci už se probouzejí – 

začíná svítat. Jdu s hlavou vztyčenou – musí se umět 

i prohrát. To není hanba. I nepřítel nepozbyde úcty, je-

li pravdivý a čestný. V boji se padá, a co je jiného život 

než boj. Buďte zdrávi! Jsem jen a jen Vaše Milada“ 

  

Kdyby Vás její životní příběh více zajímal, můžete se 

vyhledat film Milada, který byl natočen v roce 2017. 

 

Petra PEŠATOVÁ 

 
Pardubický kraj stále nabízí peníze na ekologické kotle 

 
Celý kraj se má rozvíjet rovnoměrně, lidé mají mít stejné 

možnosti a výhody na kterékoli části území. Kotlíkové 
dotace toto kritérium splňují na sto procent. V celém kraji 

se zlepšuje ovzduší od podzimu do jara. A bude to ještě 
lepší! Další žadatelé budou podpořeni. K 10. 3. 2020 bylo 

zaregistrováno 1 891 žádostí s celkovou výší požadované 

dotace 209,7 milionu Kč. Rada Pardubického kraje se na 
svém jednání 24. 2. 2020 zabývala prvními 807 

předloženými žádostmi o podporu v páté výzvě 
Kotlíkových dotací. Z tohoto počtu jich uspělo celkem 796.  

 

Kraj zahájil příjem žádostí do páté výzvy kotlíkových 

dotací v říjnu loňského roku. Ukončení příjmu žádostí je 

30. října 2020, tedy pátá výzva Kotlíkových dotací stále 

trvá. Zájem byl obrovský hned od začátku otevření výzvy. 

Avšak stále můžete žádat. Podpořena je pouze výměna 

starého kotle na pevná paliva s ručním přikládáním emisní 

třídy 1., 2. a bez určení třídy. Dotace je určena na pořízení 

vysoce ekologických kotlů výhradně na biomasu, 

kondenzačních plynových kotlů a tepelných čerpadel. 

Žádosti o poskytnutí této dotace podávejte podle pokynů 

prostřednictvím webové aplikace na internetových 

stránkách Pardubického kraje. 

 V současné době připravují a podepisují pracovníci 

Odboru rozvoje Pardubického kraje smlouvy s první 

polovinou žadatelů páté výzvy. Druhá polovina však může 

být v klidu. Nyní obdrží vyrozumění o tom, že peníze 

dostanou. Na podpis smlouvy si počkají na konec léta, ale 

mají jistotu, že peníze zde pro ně jsou již připravené a kotel 

mohou vyměnit. 

 

Žádosti, které se nepodaří uspokojit letos, jsou zařazovány 

do tzv. zásobníku projektů. Pokud některý z žadatelů před 

ním spotřebuje méně peněz z dotace, tak budou nabídnuty 

žadatelům právě v tomto zásobníku, a to dle pořadníku 

podání žádosti. A dobrá zpráva i pro ty, kteří jsou 

v zásobníku hluboko pod čarou. Stačí trpělivě vyčkat. 

V letech 2021 – 2023 mohou být uspokojeni z prostředků 

výzvy MŽP pro kraje. Pardubický kraj má pro tyto účely 

možnost získat částku okolo 70 milionů. Neváhejte tedy a 

žádejte o peníze na váš nový kotel. 

 

Hana ŠTĚPÁNOVÁ (STAN), radní Pardubického kraje 

zodpovědná za regionální rozvoj, evropské fondy a 

inovace 
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